

Philip 腓力

I. 腓力是一個精確, 遵從規則, 清楚使命後, 可以被信賴, 認真執行使命的人. **Philip is an accurate, rule-abiding person and can be trusted to execute the mission once he is well informed.**

腓力是一個 C(ompliant) 的人.

Philip has the type C(ompliant) temperament.

A. 重視規則 **Rule Abiding**

【約 John 1:43~45】

B. 精確的計算 **Accurate in Accounting**

【約 John 6:5~14】

C. 跟隨習慣 **Follow the Protocol**

【約 John 12:20~22】

D. 腓力要求能夠用公式表達出來. **It has to be expressed by the formula.**

【約 John 14:6~15】

→父 ≠ 耶穌, 但是主耶穌又說, 你們已經看見祂了.

Father ≠ Jesus. But the Lord Jesus said "You have seen him."

對腓力這麼樣的一個科學家, 主要幫助他真的能夠做屬靈的工作, 真的能夠參與神國度的建造.

For Philip such a scientist, Jesus had to help him do spiritual work and truly to participate in the building of the kingdom of God.

II. 主耶穌要教導他, 作神的工作, 需要有神的參與.

Jesus tells him God's work needs God's participation.

【約 John 6:5~14】

耶穌不但讓腓力看到了神蹟, 而且神讓腓力經歷了神蹟. 或者說, 讓腓力參與這個神蹟, 成為施行神蹟其中的一個人.

Not only did Jesus let Philip see a miracle, but allowed Philip to experience a miracle. In other words, let Philip participate in the miracle and become one of the people who performed the miracle.

【約 John 14:12】

【約 John 14:14】

一個科學家重視的是人的解析的能力, 但是成就也常常受限於人所能夠做的. 做神的工作卻不一樣. 依靠聖靈的能力, 成就人所不能夠做到的事情. Scientists attach great importance to human analytical abilities, but achievement is often limited by human abilities. Doing God's work is different. It is relying on the power of the Holy Spirit to accomplish what humans cannot.

Illustration:

Romanian Pastor Joseph Tson

使徒腓力 (apostle Philip) ≠ 管飯食的腓立 (One of the 7 deacons distribute the meal in the early church).

→神給兩個人的使命都是把不可能變為可能.

God's mission for both people is to make the impossible possible.

III. **God makes the impossible possible. 神使不可能成為可能.**

【徒 Acts 8:26~40】

衣索匹亞是以聖父聖子聖靈三個顏色為他們的國旗. 不同的時期在顏色上面加上記號, 但是這個國家強調的是他們的信仰.

The flag of Ethiopia has three colors of the Holy Trinity: the Father, the Son and the Holy Spirit. Different emblems are added to the tricolored flag at different regimes, but the country emphasized their beliefs.

Conclusion 結論

每一個人都喜歡用一個忠心, 思想清楚, 做事可靠的人. 神也是喜歡用這樣子的人. 但是神要拓展這樣子的人的眼光. 要讓我們經歷耶穌所說的, Everyone likes to use someone who is faithful, thinks clearly, and works reliably. God loves to use such people. But God wants to expand the horizons of such people. He wants us to experience what Jesus said:

¹² 我實實在在的告訴你們, 我所做的事, 信我的人也要做, 並且要做比這更大的事, 因為我往父那裡去。【約 14:12】

¹² "Truly, truly, I say to you, whoever believes in me will also do the works that I do; and greater works than these will he do, because I am going to the Father." 【John 14:12】

Reflections:

1. 若果你是一個受過嚴格科學訓練的人, 在服事神的時候, 過去的訓練會給你甚麼樣子的幫助或限制? 有沒有改進的方法? If you are an analytical person going through rigorous scientific training, does your background give you advantage or limitation when God calls you into his service? Any remedies?

Philip 腓力

I. 腓力是一個精確, 遵從規則, 清楚使命後, 可以被信賴, 認真執行使命的人. **Philip is an accurate, rule-abiding person and can be trusted to execute the mission once he is well informed.**

腓力是一個 C(ompliant) 的人.

Philip has the type C(ompliant) temperament.

A. 重視規則 **Rule Abiding**

【約 John 1:43~45】

B. 精確的計算 **Accurate in Accounting**

【約 John 6:5~14】

C. 跟隨習慣 **Follow the Protocol**

【約 John 12:20~22】

D. 腓力要求能夠用公式表達出來. **It has to be expressed by the formula.**

【約 John 14:6~15】

→父 ≠ 耶穌, 但是主耶穌又說, 你們已經看見祂了.

Father ≠ Jesus. But the Lord Jesus said "You have seen him."

對腓力這麼樣的一個科學家, 主要幫助他真的能夠做屬靈的工作, 真的能夠參與神國度的建造.

For Philip such a scientist, Jesus had to help him do spiritual work and truly to participate in the building of the kingdom of God.

II. 主耶穌要教導他, 作神的工作, 需要有神的參與.

Jesus tells him God's work needs God's participation.

【約 John 6:5~14】

耶穌不但讓腓力看到了神蹟, 而且神讓腓力經歷了神蹟. 或者說, 讓腓力參與這個神蹟, 成為施行神蹟其中的一個人.

Not only did Jesus let Philip see a miracle, but allowed Philip to experience a miracle. In other words, let Philip participate in the miracle and become one of the people who performed the miracle.

【約 John 14:12】

【約 John 14:14】

一個科學家重視的是人的解析的能力, 但是成就也常常受限於人所能夠做的. 做神的工作卻不一樣. 依靠聖靈的能力, 成就人所不能夠做到的事情. Scientists attach great importance to human analytical abilities, but achievement is often limited by human abilities. Doing God's work is different. It is relying on the power of the Holy Spirit to accomplish what humans cannot.

Illustration:

Romanian Pastor Joseph Tson

使徒腓力 (apostle Philip) ≠ 管飯食的腓立 (One of the 7 deacons distribute the meal in the early church).

→神給兩個人的使命都是把不可能變為可能.

God's mission for both people is to make the impossible possible.

III. **God makes the impossible possible. 神使不可能成為可能.**

【徒 Acts 8:26~40】

衣索匹亞是以聖父聖子聖靈三個顏色為他們的國旗. 不同的時期在顏色上面加上記號, 但是這個國家強調的是他們的信仰.

The flag of Ethiopia has three colors of the Holy Trinity: the Father, the Son and the Holy Spirit. Different emblems are added to the tricolored flag at different regimes, but the country emphasized their beliefs.

Conclusion 結論

每一個人都喜歡用一個忠心, 思想清楚, 做事可靠的人. 神也是喜歡用這樣子的人. 但是神要拓展這樣子的人的眼光. 要讓我們經歷耶穌所說的, Everyone likes to use someone who is faithful, thinks clearly, and works reliably. God loves to use such people. But God wants to expand the horizons of such people. He wants us to experience what Jesus said:

¹² 我實實在在的告訴你們, 我所做的事, 信我的人也要做, 並且要做比這更大的事, 因為我往父那裡去。【約 14:12】

¹² "Truly, truly, I say to you, whoever believes in me will also do the works that I do; and greater works than these will he do, because I am going to the Father." 【John 14:12】

Reflections:

1. 若果你是一個受過嚴格科學訓練的人, 在服事神的時候, 過去的訓練會給你甚麼樣子的幫助或限制? 有沒有改進的方法? If you are an analytical person going through rigorous scientific training, does your background give you advantage or limitation when God calls you into his service? Any remedies?